
Udkast til referat – med kommentarer fra formandskabet 

 
                             Nyborg 6. marts 2025.  
 
Nyborg Friskole, Tværvej 9, 5800 Nyborg – skolekode: 449009 – tlf. 65317671 
 
Referat fra bestyrelsesmøde den 6. marts 2025 
 
Dato: torsdag, den 6. marts kl. 19 – 21.30 
Sted: Nyborg Friskole, lærerværelset 
 
Deltagere: Bestyrelsesmedlemmer: Christina, Hanne, Maria, Brian, Annemarie og Tue 
Afbud: Mette 
Medarbejdere: Louise (TR), Per og Jesper 
 
 

1. Godkendelse og underskrift af referat fra bestyrelsesmøde fra 16. januar 2025 
 

2. Orientering om forventet årsresultat for 2024 ved Jesper 
○ Forventet overskud i 2024: 587.000 kr. svarende til 1,9 % i overskudsgrad 
○ Revisor opfordrer til ikke at afskrive mere  
○ Likvid beholdning ultimo 2024: 8,2 mio. kr. 
○ Ros fra revisor vedr. arbejdet med regnskabet  

 
3. Skolens bygninger/faciliteter - status og drøftelser ved Jesper og Per 

○ Mellemtrinstorvet er færdigt. De sidste møbler er bestilt 
○ Mellemtrinslærerne ønsker at mellemtrinnet bliver skofrit, hvilket kan lade sig gøre 

når køkkenet flytter 
○ Udskolingstorv. Jesper Nielsen er i gang med at indhente priser på flytning af vægge 

og døre m.v.  
○ Spørgeskema vedr. indretning og funktioner til det nye udskolingstorv er 

udarbejdet af Hedvig (arkitekt) og besvaret fra udskoling. Vi afventer svar fra 
elevråd, hvorefter der holdes et samlet møde for at afdække, hvad torvet skal 
kunne 

○ AUT (gammelt hus) er færdigt 
○ Køkken: Vi venter på tilbud fra ST skoleinventar samt alternativt tilbud 
○ Lokalplan. Vi kan ikke får svar på, hvornår kommunen kan begynde behandling 
○ Vi har haft besøg af Søren Svendsen (Teknik- og miljøudvalget), der undersøger 

muligheder for behandling af vores ønske til ny lokalplan 
 

4. Bæredygtighed på Nyborg Friskole: der skal igangsættes initiativer ved Jesper 
○ Ifm. arbejdet med bæredygtighed og et kommende ESG-regnskab blev der 

orienteret om forskellige mulige tiltag: 
i. Opsætning af fuglehuse (biodiversitet) 
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ii. Udarbejde energirapport  
iii. Indhente tilbud på energivenlige vinduer (evt. i kombination med 

udarbejdelse af energirapport) 
iv. Udarbejdelse af vedligeholdelsesplan 
v. Igangsætte affaldssortering (dette arbejde begynder blandt de små og 

udvides opad) 
vi. Sikre at rengøringsmaterialer er svanemærkede og at der arbejdes efter 

overenskomst fra rengøringsfirmaets side (ifm. med ny kontrakt) 
vii. Ingå partnerskab – f.eks. Adopter en skoleklasse 

viii. Nedsættelse af bæredygtighedsudvalg efter generalforsamling 
ix. Drøftelse af om, hvad vi allerede gør og hvad vi kan præsentere på 

hjemmesiden (der må ikke være tale om greenwashing) 
x. Bæredygtighed er omtalt i ledelsesberetningen/årsrapporten 

xi. Drøftelse af social bæredygtighed 
xii. Vi skal tage små men realistiske mål 

 
5. Generalforsamling (form og indhold + status på kandidater) 

○ Udvalgets forslag for at tiltrække flere deltagere: 
i. Elever der optræder (kan ikke nås i år) 

ii. Spisning (vi risikerer dog at brænde inde med meget, hvis ingen tilmelding) 
iii. Drøftelse af om vi skal flytte tidspunktet (der kom ikke flere da vi sidst 

afviklede generalforsamlingen som et aftenarrangement) 
iv. Forslag om at lægge generalforsamlingen i forlængelse af arbejdsdag 

○ Andre forslag/kommentarer: 
i. Fællesspisning (medbring selv mad) 

ii. Genindfør kontaktforældre i alle klasser. Det vil give mindre afstand mellem 
bestyrelse og forældre. Kontaktforældrene forventes at deltage i 
generalforsamling som repræsentant for klassen. 

iii. Når forældrene ikke deltager, er det ikke et demokratisk organ 
iv. Vi skal være proaktiv (hvad betyder det egentlig at vælge en friskole til?)  
v. Skal der være afstemning om f.eks. forældredeltagelse i rengøring? 

vi. Det blev besluttet at sende kalenderinvitation ud direkte til forældrenes 
mailadresser?  

vii. Samtale om den demokratiske organisering tages med til kommende 
visionsmøde? 

○ Spørgeskema (sendes ud ifm. kommende generalforsamling): 
i. Hvad skal der til for at få jer til at komme? Har du gode ideer til hvad, der 

kan få flere til at møde op? 
ii. Hvad kan få dig til at stille dig til rådighed for bestyrelsen? 

iii. Ved du, at skolebestyrelsen er ansvarlig for skolens økonomi? 
iv. Kender du en, der kan hjælpe med bestyrelsesarbejdet? 
v. Hvad er vigtigt, at bestyrelsen fokuserer på i den kommende periode: 

1. Bygningsmasse 
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2. Energirenovering 
3. Grøn profil 
4. Skolemad 
5. Nye faglokaler 
6. Beklædningsreglement 
7. Sprogpolitikker - hvordan taler vi sammen 
8. International profil 
9. IT-politik 
10. Skærmpolitik 
11. Legeplads 
12. Bevægelse i skolen 
13. Sikker trafik 
14. Udvidelse af skolen 
15. Klassestørrelser 

○ Forslag til kandidater blev drøftet  
 

6. Planlægning af kommende visionsmøde, 6. maj kl. 17.00 – 21.00 
○ Hvor: Signatur 
○ Indhold. Ca. 1 time til: 

i. Kort bane 
ii. M 

Mellem bane 
iii. Lang bane 

○ Andre punkter som skal drøfte på visionsmødet: 
i. Skolens demokratiske organisering/demokratisk deltagelse fra forældre 

ii. Evt. genindføre kontaktforældre/forældrerepræsentanter - og bruge disse 
konstruktivt 

iii. SFO  
 

7. Meddelelser fra TR 
○ Vi er langt fremme med planlægning af næste år (bl.a. fagfordeling) 
○ Generelt går det fint, men nogle personalegrupper er ramt af sygdom, hvilket 

forplanter sig til andre grupper 
○ Der sker igen noget på skolen (udvikling), efter nogle år, der har været præget af 

drift. TR udtrykker, at vi ikke behøver at sættes mere i gang. 
○ Trio/samarbejdsudvalg: det formelle arbejde kører fint. Samarbejdet har bl.a. fokus 

på politikker (herunder seniorpolitik og kompetenceudvikling) 
 

8. Meddelelser fra formanden og skoleleder 
○ Gennemgang af de skriftlige meddelelser 
○ Der arbejdes på et oplæg om trivsel for alle – som skal inkludere børn med 

forskellige forudsætninger (fra læse- og matematikvejledning over ordblinde til 
højtbegavede) 
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○ Der spørges om elevrådet er involveret i samtalen om kreative fag? 
○ Fremlæggelse af statistik vedr. sygefravær. Bestyrelsen tager denne til efterretning 

 
9. Evt. 

○ Spørgsmål om opsætning af cykelstativer? Det har være meget vanskeligt at få et 
møde i stand. Vi ønsker ikke at sætte stativer op før vi har en tilladelse til varigt 
brug af fortovet til cykelparkering. 

○ Drøftelse: der skal ikke reklames på Intra 
  

10. Bestyrelsens kvarter/kun bestyrelsen 
 
Christina Lyngbakke Larsen (formand) 
 


